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سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس:
آبخوان ها را ترمیم نکردیم 

سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: 
بین ۷۰ تا ۸۵ درصد آبخوان ها صدمه دیده اند 
و تنها بین ۵ تا ۱۰ درصد آنها ترمیم شده اند 
که همین مساله موجب شــده ورودی همه 

سدها نسبت به خروجی منفی شود.
ذبیح الله اعظمی در گفت و گوی رادیویی اظهار کرد: 
بنا بر آمار دقیق هواشناسی، در ۵۳ سال اخیر، ۳۳ درصد 

خشکسالی شدید و ۳۱ درصد ترسالی داشته ایم.
سخنگوی کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس تصریح کرد: در 
۵۰ سال اخیر تقریباً یک درجه هوا گرم تر شده و این تغییرات اقلیمی، شدیدترین صدمات را به 
آبخیزداران وارد کرده است. وی ادامه داد: در ایران بین ۷۰ تا ۸۵ درصد آبخوان ها صدمه دیده اند 
و ما توانسته ایم تنها پنج تا ۱۰ درصد آن ها را ترمیم کنیم. وقتی آبخوان ها و آبخیزها را تقویت 
نکرده ایم و روان آب هایمان کم شده، معمولاً ورودی همه سدها نسبت به خروجی منفی می شود.

سخنگوی کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس گفت: حدود ۸۰ درصد 
از منابع آبی کشور را استان های خراسان رضوی، خراسان جنوبی، کرمان، یزد، هرمزگان، همدان 
و البرز برداشت می کنند و اگر دولت لایحه آبخوان داری و آبخیزداری را هر چه زودتر تصویب 

و به مجلس ارائه نکند و بودجه اش را نبیند، ما در سال های بعد حتماً دچار آسیب خواهیم شد.

سکوی حفاری سحر بازسازی می شود 
دکل حفاری سحر ۱ به عنوان یکی از دکل های 
حفاری حلقه های چاه نفت بازسازی می شود.  

با امضای قراردادی مابین مجتمع کشتی سازی و صنایع 
فراساحل ایران )ایزوایکو( و شرکت حفاری شمال، دکل 

حفاری سحر ۱ بازسازی کامل می شود.
این قرارداد بازسازی طی بازرسی ها، مذاکرات متعدد و 
مستمر فنی میان دو شرکت، تنظیم و در مراسمی با حضور 
اعضای هیأت مدیره و مدیران عامل دو شرکت ایزوایکو 

و حفاری شمال امضا شد. سلمان ضربی مدیرعامل و نایب رئیس هیأت مدیره ایزوایکو در این 
مراسم با تشکر از حسن اعتماد شرکت حفاری شمال به پیمانکاران و کارشناسان داخلی فعال در 
حوزه صنعت دریایی کشور گفت: ایزوایکو با تمام تلاش، جهت انجام پروژه با بهترین کیفیت و در 

چهارچوب برنامه زمان بندی شده قرارداد، اقدام خواهد کرد.
مرتضی پاکروان رئیس هیأت مدیره شــرکت حفاری شمال نیز در این نشست بر استفاده از 
توانمندی های ایجاد شده در زمینه بازسازی سکوهای حفاری دریایی در شرکت های توانمند 

داخلی مانند ایزوایکو و بهره مندی از توان و تجارب ملی و بومی تاکید کرد.
ایزوایکو بازسازی و تعمیرات دکل های حفاری متعددی را در کارنامه دارد و تعمیرات هر دکل 

حفاری علاوه بر ایجاد میانگین ۴۰۰ شغل، از خروج میلیون ها دلار ارز نیز جلوگیری می کند.

اصلاح خط انتقال آب یکی از روستاهای غیزانیه اهواز  
مدیر بهره برداری بخش غیزانیه شرکت آب و 
فاضلاب اهواز از اصلاح و تعویض خط انتقال 
آب یکی از روستاهای بخش غیزانیه اهواز خبر 

داد. 
رحیم نیسی اظهار کرد: خط انتقال آب شرب روستای 
عوافــی، از توابع بخش غیزانیه به دلیل فرســودگی و 
شکستگی اصلاح و تعویض شــد.وی افزود: اصلاح و 
بازسازی خط انتقال آب شرب این روستا نقش موثری در 

پایداری و بهبود کیفی آب این روستا دارد که تا پیش از این با مشکلاتی مواجه بود.
مدیر بهره برداری بخش غیزانیه شرکت آب و فاضلاب اهواز با بیان اینکه تا پیش از انجام این 
عملیات این خط انتقال فلزی و زیرزمینی بود، گفت: ۱۰۰ متر لوله پلی اتیلن ۱۱۰ میلیمتر خط 

انتقال روستای عوافی بر اثر شکستگی ناشی از فرسودگی اصلاح و بازسازی شد.
نیسی عنوان کرد: فرسودگی و شکستگی این خط موجب افت فشار و عدم تامین آب مورد نیاز 

اهالی این روستا شده بود که با این اقدام مشکل روستا برطرف شد.
 وی خاطرنشان کرد: روستای عوافی از توابع بخش غیزانیه است و ۹۸ خانوار با جمعیتی بالغ بر 

۵۰۰ نفر را تحت پوشش دارد.

قرارداد طالبان با شرکت چینی برای استخراج نفت
وزیر معدن دولت موقت افغانستان اعلام کرد 
دولت، قراردادی با یک شــرکت چینی برای 
استخراج نفت از حوضه آمودریا در شمال این 

کشور امضا خواهد کرد. 
این نخستین قرارداد مهم استخراج کالا به شمار می رود 
که طالبان از زمان به قدرت رسیدن در سال ۲۰۲۱، با یک 

شرکت بین المللی امضا می کند.
پیش از این حکومت طالبان توافقی را با روسیه برای 

واردات سوخت و گندم با قیمت ارزان تر امضا کرد. این قرارداد، بزرگترین توافقنامه ای است که 
طالبان از زمان بازگشــت به قدرت، امضا کرده و به گفته سخنگوی وزارت بازرگانی و صنعت 
افغانستان، شامل واردات سالانه یک میلیون تن بنزین، یک میلیون تن دیزل، نیم میلیون تن 

ال پی جی و دو میلیون تن گندم، به مدت نامعلوم است.
طبق آمار وزارت بازرگانی و صنعت افغانستان، این کشور سالانه ۱.۳ میلیون تن سوخت مصرف 

می کند که عمدتا از ازبکستان، ترکمنستان و ایران وارد می شود.

اخبار کوتاه 

ســخنگوی صنعت برق گفــت: در صورتی که 
مشترکان مصرف برق و گاز خود را تنها ۱۰ درصد 
کاهش دهند، مشکلی در تامین برق پایدار و تامین 

سوخت اصلی نیروگاه ها نخواهیم داشت.
مصطفی رجبی مشهدی با اعلام عدم تغییر تعرفه های برق 
در تابستان و زمستان اظهار کرد: صرفاً الگوی مصرف برق در 
تابستان و زمســتان متفاوت است؛ به طوری که برای مناطق 
عادی در تابستان به سبب استفاده از وسایل سرمایشی و افزایش 
مصرف برق، ۳۰۰ کیلووات ســاعت اســت و در دوره غیرگرم 
الگوی ۲۰۰ کیلووات ساعت تعیین شده یعنی مشترکان خانگی 
که مصرف برق آنها کمتر از ۲۰۰ کیلووات ساعت باشد تعرفه 

یارانه ای داشته و مصارف مازاد بر این میزان مصرف به صورت 
پلکانی افزایشی محاسبه می شود.

سخنگوی صنعت برق افزود: بر اساس آمارهای موجود، حدود 
۸۰ درصد از هموطنان کمتر از ۲۰۰ کیلووات ساعت برق مصرف 
می کنند و آن هایی که بیشــتر از این میزان مصرف دارند، در 
صورت کاهش مصرف، هزینه های قبض آن ها کاسته خواهد 
شد.رجبی مشــهدی ادامه داد: در حال حاضر بیشترین میزان 
مصرف برق در ساعات اوج )۱۷ تا ۲۱(، ۴۳ هزار مگاوات است 
که به سبب استفاده نکردن از وسایل سرمایشی، از اوج مصرف 

در تابستان کمتر است.
وی ضمن مقایسه میزان مصرف برق در تابستان و زمستان، 

بر لزوم کاهش مصرف برق و گاز از ســوی مشترکان خانگی 
و تجاری در زمستان تاکید کرد و گفت: از آنجایی که سوخت 
اصلی نیروگاه های کشور سوخت گاز است، با افزایش مصرف 
این ســوخت در بخش خانگی و تجاری، ناچار به اســتفاده از 
ســوخت مایع هستیم که انتقال آن به نیروگاه ها نسبت به گاز 
بسیار سخت تر است.سخنگوی صنعت برق گفت: در صورتی که 
مشترکان مصرف برق و گاز خود را تنها ۱۰ درصد کاهش دهند، 
مشکلی در تأمین برق پایدار و تأمین سوخت اصلی نیروگاه ها 
نخواهیم داشت و این ۱۰ درصد با انجام راهکارهای ساده ای مثل 
خاموش کردن لامپ های اضافه و تنظیم دمای محیط بین ۱۸ تا 

۲۱ درجه محقق می شود.

سخنگوی صنعت برق اعلام کرد؛

تامین سوخت اصلی نیروگاه ها با کاهش ۱۰ درصدی مصرف برق و گاز

هیأت موضوع قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

ــف  ــن تکلی ــون تعیی ــه قان ــن نام ــاده 13 آیی ــون و م ــاده 3 قان ــوع م ــی موض آگه
ــر رأی شــماره  ــد ســند رســمی براب ــای فاق ــی و اراضــی و ســاختمان ه ــت ثبت وضعی
12003087 مــورخ 1401/10/04 هیــأت اول موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت 
ثبتــی اراضــی و ســاختمان هــای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه 
ثبــت ملــک نــکا تصرفــات مالکانــه بلامعــارض متقاضــی آقــای ابوالفضــل لائینــی بــه 
شــماره ملــی 2181660395 فرزنــد قاســم در ششــدانگ عرصــه و اعیــان یــک قطعــه 
ــع  ــی واق ــلاک 57- اصل ــع پ ــه مســاحت 111/06 مترمرب ــی ب ــای احداث ــا بن ــن ب زمی
در مازنــدران بخــش 18 ثبــت نــکا بــه کلاســه 205/1401 خریــداری شــده از آقــای 
محمــد اســماعیل زارعــی محــرز گردیــده. لــذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو 
نوبــت بــه فاصلــه 15 روز آگهــی مــی شــود تــا در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه 
صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار 
اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ 
رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ اعتــراض دادخواســت اعتــراض بــر ثبــت خــود 
را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد بدیهــی اســت در صــورت انقضــاء مــدت مذکــور 
و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند  مالکیــت صــادر خواهــد شــد./ م الــف: 

1437422
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/10/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/11/01

 امیر خندان رباطی، رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان نکا  

هیأت موضوع قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آییــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت 
ثبتــی و اراضــی و ســاختمان هــای فاقــد ســند رســمی برابــر رأی شــماره 12003031 
ــی  ــت ثبت ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــوع قان ــأت اول موض ــورخ 1401/09/29 هی م
اراضــی و ســاختمان هــای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت 
ملــک نــکا تصرفــات مالکانــه بلامعــارض متقاضــی آقــای مجتبــی خــراط فیوجــی بــه 
شــماره ملــی 2080865846 فرزنــد حســین در 5 دانــگ و 28 ســیر مشــاع عرصــه بــه 
انضمــام ششــدانگ اعیانــی یــک قطعــه زمیــن بــا بنــای احداثــی بــه مســاحت 70/02 
ــکا بخــش 9  ــع در اراضــی ن ــه کلاســه 204/1401 واق ــی ب ــع پــلاک 25- اصل مترمرب
ثبــت نــکا خریــداری شــده از آقــای حســین خــراط فیوجــی محــرز گردیــده. لــذا بــه 
منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه 15 روز آگهــی مــی شــود تــا در 
صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته 
باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را 
بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ اعتــراض 
ــد بدیهــی  ــم نماین ــی تقدی ــه مراجــع قضای ــر ثبــت خــود را ب ــراض ب دادخواســت اعت
اســت در صــورت انقضــاء مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند  

مالکیــت صــادر خواهــد شــد./ م الــف: 1437387
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/10/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/11/01

 امیر خندان رباطی، رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان نکا  

معاون وزیر نفت ضمن اشــاره به اینکــه ماهانه ۳۰۰ تا 
۳۵۰ هزار درخواست صدور کارت سوخت جدید در سامانه 
ثبت می شود، گفت: برنامه داریم تا برای صدور کارت سوخت 

غربالگیری کنیم.

جلیل ســالاری اظهار کرد: روزانه ۳۵ هزار کارت سوخت شخصی سازی 
می شــود که هزینه بالایی دارد به همین منظور برنامه داریم تا برای صدور 

کارت سوخت غربالگیری کنیم.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی گفت: برخی دو 

یا سه مرتبه در زمان کوتاه درخواست صدور کارت سوخت المثنی دارند، اما 
در صدور کارت سوخت نو شماره مشکلی نیست.سالاری افزود: ماهانه ۳۰۰ تا 

۳۵۰ هزار درخواست صدور کارت سوخت جدید در سامانه ثبت می شود.
معاون وزیر نفت از مردم خواست در نگهداری از کارت سوختشان دقت کنند.

معاون وزیر نفت:

صدور کارت سوخت غربالگیری می شود 

سرپرست مرکز ملی هوا سازمان محیط  زیست خبر داد:

مازوت سوزی در ۱۴ نیروگاه بخاری کشور
 سرپرست مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط  
زیست ضمن تاکید بر عدم مازوت سوزی در تهران گفت: از بین 

۱۶ نیروگاه بخاری در کشور ۱۴ نیروگاه مازوت سوزی دارند. 
داریوش گل علیزاده درباره مازوت سوزی در نیروگاه های بخاری تهران اظهار 
کرد: تنها نیروگاه بعثت در منطقه ۱۶ تهران قابلیت مازوت سوزی دارد که از سال 

۹۳ با حکم قضایی این بخش آن پلمب شده است.
وی افزود: مازوت در نیروگاه های بخاری یا توسط صنایع سوزانده می شود اما 
صنایع ما در چند روز اخیر قطعی گاز نداشتند که بخواهند به سمت سوخت دوم 

و مازوت سوزی روند. نیروگاه هایمان نیز مازوت سوزی نداشته اند.
گل علیزاده مازوت سوزی در برخی نیروگاه های کشور را تایید کرد و توضیح 
داد: از ۱۶ نیروگاه بخاری در کشور ۱۴ نیروگاه مانند نیروگاه طوس در مشهد، 
مفتح در همدان، سهند بناب در تبریز، ایرانشهر در سیستان و بلوچستان، شهید 

منتظری در اصفهان، شــهید منتظر قائم در البرز، شهید رجایی در قزوین و 
بندرعباس مازوت سوزی دارند.سرپرست مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان 

حفاظت محیط زیست علت آلودگی هوا را مازوت سوزی ندانست و افزود: به 
عنوان نمونه تا دو سال گذشته در تبریز مازوت سوزی نداشتیم اما آلودگی هوا 
بود. در این مواقع می توان گفت مصرف مازوت عامل ایجاد آلودگی هوا نیست 
اما می تواند در شهرهایی که در مجاورت نیروگاه ها هستند، تشدیدکننده آلودگی 
هوا باشد. بدین جهت در سال های گذشته با وجود مصرف صرفا گاز، به علت 
وارونگی دما، آلودگی هوا داشتیم.گل علیزاده در واکنش به نامه منتشر شده که 
محیط زیست از مازوت سوزی بیش از چهار نیروگاه خبر داشته اما آن را تکذیب 
کرده است، اظهار کرد: ما هیچ وقت مازوت سوزی در کشور را تکذیب نکردیم. 
تنها مازوت سوزی در تهران را تکذیب می کنیم چراکه واقعا چنین چیزی وجود 
ندارد. وی درباره این پرسش ایسنا که آیا نیروگاه بخاری منتظرقائم در البرز به 
علت نزدیکی به تهران بر آلودگی پایتخت تاثیر ندارد ؟ گفت: مسیر باد دارای 
اهمیت است. منتظر قائم حدود سه هفته است که به علت کمبود گاز و برای 

توسعه درحال مازوت سوزی است. انتشار آلودگی از منتظر قائم به سمت شهر 
قدس و اسلامشهر خواهد بود.

به گفته سرپرست مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست 
نیروگاه شهیدرجایی قزوین اگر می توانســت با باد ۳۰ کیلومتر آلایندگی را 
جابه جا کند اصلا مشکلی وجود نداشت. ما به دنبال چنین وزش بادی هستیم 
چراکه آلایندگی منتشر شده را تخلیه و رقیق می کند اما به طور کلی مسیر باد 

شهیدرجایی به سمت اشتهارد و نظر آباد است و تهران در مسیر آن نیست.
گل علیزاده در پایان به علت آلودگی هوای تهران اشاره کرد و گفت: در نیمه 
دوم سال که وارد فصل سرد می شویم، با توجه به وارونگی دما، عدم وزش باد و 
سکون هوا آلودگی هوا را خواهیم داشت. در سال ۹۷ شرایط جوی بسیار خوبی 
به علت باد و باران داشتیم، به گونه ای که سال ۹۷ از بهترین سال ها به جهت 

تعداد روزهای سالم و شرایط مطلوب بود.

تصویب اعتبار ۴۱۹ میلیارد تومانی پتروشیمی های ماهشهر برای طرح های مسئولیت  اجتماعی
پیام برزگر روز ۱۳ دی ماه در نودوهفتمین نشســت شورای 
راهبردی شــرکت های پتروشــیمی منطقه ویژه با اشاره به 
مصوبه های شورای راهبردی شرکت های پتروشیمی اظهار کرد: 
از فرمانداری شهرستان بندرماهشهر برای ارائه پروژه های مورد 
نیازشهرستان تشکر می کنم؛ پروژه های تعریف شده نسبت به 

پارسال بهتر شده است و البته می تواند بهتر از این هم باشد.
وی با بیان اینکه طرح های شورای راهبردی شرکت های پتروشیمی از سوی 
فرمانداری شهرستان بندرماهشهر به نمایندگی از شورای سیاست گذاری ارائه 
می شود اظهار کرد: اصل عام المنفعه بودن باید از مهمترین اصول در تعریف 

پروژه های سرمایه ای و هزینه کرد جاری این شورا باشد.
برزگر بیان کرد: طرح های شــورای راهبردی از سوی فرمانداری به شورای 
راهبردی ارائه شــده و شــورای راهبردی فقط کلیات جاری سازی طرح ها را 
تصویب می کند و مسئولیت تعریف و اجرای صحیح پروژه ها بر عهده شورای 
سیاست گذاری است و باید عام المنفعه بودن و ایجاد رضایت حداکثری مردم عزیز 

منطقه مدنظر قرار گیرد.
مدیرعامل ســازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشــیمی افــزود: از مجموع 

۳۳۹ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان بودجه اختصاص داده شــده به پروژه های 
سرمایه ای۳۰ درصد عمرانی، ۲۳ درصد آموزشی،۲۲ درصد ورزشی، هفت درصد 
بهداشتی/درمانی، پنج درصد خدماتی، چهار درصد انتظامی/امنیتی، سه درصد 
فرهنگی، سه درصد کشاورزی و سه درصد به پروژه های مذهبی اختصاص داده 
شده است و در نشست نود و ششم شورای راهبردی شرکت های پتروشیمی، 
بیــش از ۸۰ میلیارد تومان به عنوان بودجه هزینه هــای جاری به فرمانداری 
شهرســتان بندرماهشهر تخصیص یافته است که از طریق شرکت عملیات 

غیرصنعتی پتروشیمی در اختیار فرماندار قرار خواهد گرفت.
برزگر ادامه داد: هزینه کرد و درصد پیشــرفت پروژه های شــورای راهبردی 
در حوزه مســئولیت اجتماعی باید برای مردم شفاف باشد و به همین منظور 
با برنامه ریزی انجام شده طرح های مصوب را در پایگاه اطلاع رسانی سازمان 

منطقه ویژه اقتصادی قرار می دهیم تابرای همه قابل دسترس باشد.
رئیس شورای راهبردی شرکت های پتروشیمی با ابراز ناخرسندی از عدم اهتمام 
برخی مدیران عامل شرکت های پتروشیمی برای تسریع در پرداخت قدرالسهم 
خود، گفت: شرکت های پتروشیمی باید این نکته مهم را مدنظر داشته باشند که 
مصوبات شورای راهبردی لازم الاجراست و قدرالسهم هر شرکت باید به موقع 

پرداخت شود؛ اگر پرداخت ها به موقع انجام نشود و مشمول زمان شود شاهد 
افزایش هزینه اجرای طرح ها خواهیم بودیم که مشکلات بسیاری همچون 

نیمه کاره ماندن طرح را در پی دارد.
وی با بیان اینکه شرکت های پتروشیمی می توانند پروژه های عام المنفعه در 
فهرســت مصوب را انتخاب و راسا اقدام به انجام پروژه کنند، بیان کرد: زمان 

حدود هشت ماه باقیمانده تا پایان سال مالی شورای راهبردی نیز فرصت مناسبی 
برای اجرای این پروژه هاست، البته به شرطی که به صورت جهادی انجام شود.

برزگر با اشاره به نبودبعضی از مدیران شرکت های پتروشیمی در نشست های 
شورای راهبردی، گفت: مدیران عامل شرکت های پتروشیمی باید اهتمام ویژه 
برای حضور در منطقه و در نشســت های شورای راهبردی و حرکت در مسیر 
رضایت مندی و افزایش حسن همجواری را داشته باشند تا بتوانیم با تبادل نظر 

و مساعی به تصویب طرح ها و پروژه ها و رفع نیازهای اصلی منطقه برسیم.
مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی ادامه داد: بی شک سوددهی 
شرکت های پتروشیمی برای سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی بسیار مهم 
اســت و همه تلاش خودمان را برای رفع مشکلات انجام می دهیم؛ اما نباید 
فراموش کنیم در قبال مردم همجوار با صنعت مسئولیت مهمی به نام مسئولیت 
اجتماعی به عهده داریم که در این مسیر کارکنان شرکت ها هم از آن بهره مند 
می شــوند. وی در پایان، از نخبگان جامعه پیرامونی و اصحاب رسانه خواست 
که در زمینه پرداخت قدرالسهم شرکت ها مطالبه گری داشته باشند و از مبادی 
ذی ربط، فرمانداری و عملیات غیرصنعتی، پیگیر اجرای مصوبه های شورای 

راهبردی در زمینه مسئولیت های اجتماعی باشند. 

وزیر انرژی روســیه طی اظهاراتی برآورد کرد که عرضه برق این کشــور به چین و 
مغولستان تا پایان سال ۲۰۲۲ جهش کلی ۲۰ درصدی را شاهد بوده است. 

نیکولای شــولگینوف، وزیر انرژی روسیه طی اظهاراتی برآورد کرد که عرضه برق این کشور به چین و 
مغولستان تا پایان سال ۲۰۲۲ جهش کلی ۲۰ درصدی داشته است.

تخمین غول انرژی روسیه یعنی شرکت اینتر رائو Inter RAO نشان می دهد که این کشور در سال 
۲۰۲۲ بین ۴.۴ تا ۴.۵ میلیارد کیلووات ساعت برق به چین عرضه کرده است.

این داده ها همچنین نشان می دهد که مصرف برق چین در دسامبر به دلیل سردتر شدن هوا شاهد افزایش 
بوده است. این امر همچنین باعث رشد تقاضا برای زغال سنگ و گاز به منظور تأمین گرمایش شده است.

شولگینوف هفته گذشته در مصاحبه ای با کانال تلویزیونی Rossiya-۲۴ گفت: امسال )۲۰۲۲( می توان 
در مورد رشد صادرات )برق( به شرق صحبت کرد، یعنی کل صادرات به چین و مغولستان ۲۰ درصد افزایش 

یافته است و تا پایان سال ۲۰۱۸ حدود ۱۶ درصد به چین افزایش خواهد یافت.
داده های شــرکت اینتر رائو نشــان می دهد که حجم صادرات برق روسیه به چین در سال گذشته به 

۳.۹۷ میلیارد کیلووات ساعت رسیده که ۲۹.۹ درصد بیشتر از سال ۲۰۲۰ بوده است.
صادرات برق این کشــور به مغولستان در ســال ۲۰۲۱ به ۰.۴۹ میلیارد کیلووات ساعت رسیده است که 

۵۵.۹ درصد نسبت به سال قبل از آن افزایش یافته است.
اینتر رائو برق چین را از طریق سه خط انتقال که می توانند تا ۷ میلیارد کیلووات ساعت برق در سال تحویل 

دهند، تامین می کند.
در ۳۰ سال گذشته از زمانی که چین شروع به خرید برق از روسیه کرده است، بیش از ۳۰۰۰۰ گیگاوات 
ساعت برق وارد کرده است.این برق در سه استان لیائونینگ، هیلونگجیانگ و جیلین در شمال شرقی چین 

استفاده می شود. 

 افزایش صادرات برق روسیه
 به آسیا 

مهمترین چالش ها، تنگناهــا و محدودیت های عملیاتی اداره های پایانه نفتی خارک در 
نشستی با حضور مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران بررسی شد.

عباس اسدروز در آیین بررسی چالش ها و تنگناها و محدودیت های عملیاتی اداره های پایانه  نفتی خارک، گفت: 
شرکت پایانه های نفتی ایران به ویژه در منطقه حساس، راهبردی و عملیاتی خارک، وظیفه اش استمرار جریان 

صادرات نفت کشور و جلوگیری از گسست تکمیل و تأمین زنجیره ارزش است.
وی ادامه داد: ما یک شرکت ماموریت گرا و به دنبال تعهدی هستیم که باید بر اساس سه محور تمرکز بر انجام 
مأموریت های محوله از طرف شرکت ملی نفت ایران، رضایت مندی و وفاداری کارکنان در انجام مأموریت های 

سازمان، همچنین داشتن هدف و برنامه باشد.
مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران افزود: باید تلاش کنیم نقش خود را به عنوان مجموعه ای چابک، 
توانمند و متعالی، با تأمین رضایت پایدار مشتریان و ذی نفعان کلیدی ایفا کنیم.اسدروز تأکید کرد: شناسایی 
چالش ها، تنگناها و محدودیت های عملیاتی باید در دستور کار مدیران و رؤسا قرار داشته باشد تا برای حل مسائل 

تلاش شود و با راهکارهای خلاقانه همراه با نوآوری مسائل را به نحو احسن در منطقه حل کنند.
در ادامه، سیدمحمد جواد موسوی، رئیس پایانه نفتی خارک نیز گفت: رویکرد پایانه نفتی خارگ حرکت به سمت 
جلو با تفکر جهادی است و انتظار می رود این تفکر به عمل تبدیل شود.موسوی با اشاره به تأکید مدیرعامل 
شرکت مبنی بر فعال و پویا بودن در سازمان ادامه داد: این مسیری است که برای همه کارکنان در پایانه نفتی 
خارک ایجاد و دنبال می شود.وی گزارشی از وضع پروژه های پایانه نفتی خارک از جمله پروژه حفاظت کاتدی 
اسکله ها، پایش تصویری تأسیسات، تعمیرات ساختمان فرودگاه، وضع پیمانکاران شاغل در اسکله ها، تعمیرات 
پیشگیرانه تأسیسات، وضع نیروی انسانی و غیره اشاره و تأکید کرد: با وجود اینکه کشور و صنعت نفت دچار 
تحریم بین المللی است، کارکنان شرکت به صورت جهادی برای انجام مأموریت ها تلاش می کنند و از جان مایه 
می گذارند.در ادامه این نشست مدیران و رؤسا گزارشی از مهم ترین چالش های پایانه در حوزه های عملیات، 

نوسازی و تعمیرات تأسیسات، منابع انسانی، اچ اس ئی، خدمات پشتیبانی، تأمین کالا و ... بیان کردند.

مهمترین چالش ها، تنگناها و محدودیت های 
عملیاتی در پایانه نفتی خارک بررسی شد 

مدیرعامل شــرکت توانیر با بیان اینکه ایران جزو ۵ کشور توربین ساز در دنیا است، گفت: 
امروز به همت کارشناسان کشورمان به خودکفایی بیش از ۹۸ درصدی در ساخت تجهیزات 

برق رسیده ایم.
آقای آرش کردی در جمع مردم استان همدان با بیان اینکه یکی از کلید واژه های مقام معظم رهبری جهاد تبیین 
است، گفت: باید خدمات و اقداماتی که طی این چهار دهه در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران انجام شده به 
درستی اطلاع رسانی شود.وی با اشاره به وضعیت صنعت برق در کشور افزود: جمعیت ما بعد از انقلاب اسلامی ۲.۳ 
برابر شده و از ۳۶ میلیون نفر به حدود ۸۴ میلیون نفر رسیده است، اما خدمات در عرصه برق بیش از ۱۴ برابر در همه 
بخش ها رشد داشته است. مدیرعامل شرکت توانیر با بیان اینکه قبل از انقلاب ظرفیت نصب شده ما ۷ هزار مگاوات 
بوده و امروز به ۹۰ هزار مگاوات رسیده است، گفت: وابستگی مردم به این خدمت روز افزون شده و در حال حاضر 
۱۳ برابر رشد تولید داشته ایم و در منطقه و بین کشور های خاورمیانه رتبه اول را داریم. وی با اشاره به اینکه در مصرف 
برق ۲۱ برابر افزایش داشته ایم، تصریح کرد: این اقدامات بخشی از مواردی است که در نظام جمهوری اسلامی 
ایران اتفاق افتاده و در کنار برخی مشکلات که عده ای آن ها را بزرگ نمایی می کنند، موفقیت های بزرگی است.آقای 
کردی بیان کرد: تابستان سال ۱۴۰۰ محدودیت هایی داشتیم و خاموشی هایی در بخش خانگی اعمال می شد که با 
استقرار دولت سیزدهم برای رفع این محدودیت ها، برنامه ریزی خوبی صورت گرفت.وی با بیان اینکه حمایت دولت 
در همه بخش ها شامل حال صنعت برق شد، گفت: شاهد بودید که در تابستان ۱۴۰۱ هیچ محدودیتی در بخش 
خانگی نداشتیم که این بیانگر قوت و قدرت نظام است. مدیرعامل شرکت توانیر با اشاره به اینکه رفع وابستگی در 
صنعت برق از دیگر شاخص های مهم این بخش است، افزود: قبل از انقلاب برای تعویض روغن یک ترانسفورماتور 
باید از کارشناسان خارجی استفاده می کردیم، اما امروز به خودکفایی بیش از ۹۸ درصد در ساخت تجهیزات رسیده ایم. 
وی اظهار داشت: این رفع وابستگی شرایطی را فراهم آورد که با وجود تحریم های دشمنان و محاصره اقتصادی، ما 

مشکلی در صنعت برق نداشته باشیم و بتوانیم معضل ۱۴۰۰ را به نعمت ۱۴۰۱ تبدیل کنیم.

 ایران در جمع ۵ کشور 
توربین ساز در جهان 

چرخه بازگشت آب بهترین راه برای نجات آینده آبی کشور است
یک عضو هیات رئیسه کمیسیون انرژی:

یک عضو هیات رئیسه کمیســیون انرژی مجلس گفت: اگر پولی را که امروز صرف 
استخراج آب، انتقال آب و احداث سد می کنیم را به حوزه استفاده از پساب ببریم قطعا به 

سود کشور و منابع آبی خواهد بود.
عبدالعلی رحیمی مظفری در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به وضعیت منابع آبی کشور درباره راهکارهای کوتاه 
مدت و بلند مدت برای عبور از بحران خشکسالی، بیان کرد: در کوتاه مدت ما چاره ای جز استفاده بهینه از منابع 
آب های زیر زمینی و صرفه جویی در مصرف نداریم اما در بلند مدت باید در بخش های مختلف برای بهینه سازی 

مصرف برنامه ریزی داشته باشیم و نباید بار صرفه جویی در مصرف آب را صرفا بر دوش مردم گذاشت.

باید از پساب استفاده بهینه داشته باشیم
وی در ادامه با بیان اینکه یکی از بخشهایی که باید برای صرفه جویی در مصرف آب در آن برنامه ریزی 
صورت گیرد، بخش کشاورزی است، اظهار کرد: از سوی دیگر چرخه بازگشت آب بهترین فرمول برای نجات 
آینده آبی کشور است، ما باید بتوانیم پساب را بازگردانده و مجدد از آن استفاده کنیم. اگر پولی را که امروز صرف 
استخراج آب، انتقال آب و احداث سد می کنیم را به حوزه استفاده از پساب ببریم قطعا به سود کشور خواهد بود. 

ما می توانیم از پساب در بسیاری از کارخانه های بزرگ و کوچک استفاده کنیم.
نماینده مردم سروستان در مجلس، تصریح کرد: از سوی دیگر روش آبیاری غرق آبی که امروز در پایین دست 

سدها اجرایی می شود، بخش قابل توجهی از آب را هدر می دهد پس استفاده صحیح از منابع موجود آبی 
بسیار حائز اهمیت است.

 این عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: ما منابع آبی کمی نداریم بلکه از آنها به شکل درستی استفاده
 نمی کنیم و این امر سبب شده با وضعیت کنونی بحران آب مواجه شویم.

رحیمی مظفری در پایان با بیان اینکه چرخش آب در صنعت کشور و استفاده از پساب ها در این بخش یکی از 
بهترین گزینه ها برای بهینه سازی مصرف آب است، تاکید کرد: بهینه سازی مصرف آب باید از بخش صنعت 

و کشاورزی کلید خورده و نباید همه فشار صرفه جویی را بر دوش مردم بیندازیم.
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